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2 липня у Шубкові на базі Рівненського Інституту агропро-
мислового виробництва Національної Академії аграрних 
наук України з ініціативи голови райдержадміністрації 
Василя КАР-ПЕНЧУКА відбувся районний «ДЕНЬ ПОЛЯ». 

У ньому взяли участь начальник Головного управління 
агропромислового  розвитку облдер-жадміністрації 
Олександр Слободянюк, перший заступник голови 
райдержадміністрації Юрій Загиней, начальник управління 
агропромислового розвитку райдержадміністрації Віктор 
Чабаненко, спеціалісти управління, керівники і спеціалісти 
сільгосппідприємств, фермери, інші запрошені. 

На початку заходу слово взяв Олександр Слободянюк і 
схвально зазначив, що у Шубків приїхали вивчати досвід ті, 
кому це цікаво. Отже, у районі чимало охочих працювати у 
сільському господарстві й розвивати аграрну галузь. 

Керівник Інституту Володимир Польовий запропонував 
учасникам «Дня поля»: 

— Запитуйте відверто про все — і наші спеціалісти вам 
відверто розкажуть: над чим ми працюємо, як, яких успіхів 
добилися... Ми вам сьогодні дамо багато потрібних 
сільгоспвиробникам рекомендацій і покажемо ділянки, на 
яких зможете самі побачити результати наукових 
досліджень. 

Володимир Польовий упевнено заявив: 
— У ринкових умовах мають право на існування тільки ті технології, які дають високі врожаї і прибуток. Наш 
«стаціонарний» на цих землях тридцятирічний досвід засвідчує — успіх там, де ефективність забезпечується 
комплексністю технологій: від очищення поля від бур'янів, вап нування, внесення органічних добрив до інтенсивних техно-
логій... Майбутнє у тих сільгоспвиробників, хто сміливо переходить на сучасні методи роботи, хто проводить системний об-
робіток грунту. 

Голова райдержадміністрації Василь Карпенчук закликав скористатися нагодою і вивчати досвід, аби відновити в 
районі агропромислове виробництво і тим самим вдихнути надію на відродження сіл. 

- Урожай залежить від кількох чинників, але є головні: підбір сортів, правильний науковий обробіток грунтів, 
працелюбність усіх, хто трудиться на землі. А ще важливо програмувати і необхідний урожай, і прибуток, і можливі 
результати роботи, - наголосив Василь Карпенчук. 

Учасники «Дня поля» побували на всіх експериментальних ділянках, де вирощуються сільгоспкультури в умовах 
Полісся. І тут же отримали ґрунтовні рекомендації щодо «харчування» землі органічними та мінеральними добривами, зас-
тосування сівозмін та рентабельних сортів. Слухали про вапнування грунтів і систему удобрення їх соломою, сидератами та 
двоетапним позакореневим підживленням. Брали на замітку рекомендації по вирощуванню пшениці, кукурудзи, ріпаку, 
ячменю, картоплі, сої... А досвідом ділилися і Володимир Польовий, і його заступник із наукової роботи Людмила 
Лукащук, і провідні фахівці-науковці Інституту Ольга Гостра, Галина Ровна, Олена Сніжок, Олександр Мартинюк, 



Мирослава Фурманець, Ніна Деркач, Андрій Тітенко і ін. Вони охоче розповідали про здійснювані заходи «лікування» 
грунтів, методи посіву, вирощування, догляду, зберігання врожаю, про конкретні наукові розробки... 

Після огляду дослідних ділянок учасники «Дня поля» провели пленарну частину. На ній ішлося про те, що треба, не зво-
лікаючи та в перспективі, робити в агропромисловому комплексі району. Про насущні завдання, нові методики, наукові 
розробки ділилися думками Володимир Польовий, Віктор Чабаненко, окремі головні спеціалісти управління агропромис-
лового розвитку райдержадміністрації, Олександр Слободянюк. Виступив також начальник райвідділу ГУ МНС України в 
області Олег Панюк. 

Підсумовуючи захід, голова райдержадміністрації Василь Карпенчук наголосив, що досвід діяльності Інституту 
свідчить про необхідність підвищення наукоємності агротехнологій. 

— Усі наукові розробки треба, не відкладаючи, впроваджувати в життя, - звернувся голова райдержадміністрації до 
присутніх у залі засідань. — Районна влада починає спрямовувати комплекс заходів, підходів, методик, програм на 
відновлення агропромислового виробництва. Наша земля заслуговує шанобливого ставлення до неї. Хіба це правильно, що 
сьогодні в районі не засіяно понад сім тисяч гектарів землі? 

Василь Карпенчук додав: 
 -Президент України сьогодні ставить вимогу – надати пріоритет у розвитку сільгоспвиробництва. Село за попередні 

роки незаслужено потерпало, його треба відроджувати. У державі будуть і вже йдуть системні якісні зміни, які 
безпосередньо торкнуться села, агропромислового виробництва. Тому закликаю й вас усіх до активної і ефективної праці на 
землі, яка потребує ваших невтомних рук і мудрих рішень. Районна влада робитиме все, аби допомогти вам і сприятиме 
тим, хто чесно трудитиметься. Треба нам усім об’єднати зусилля і почати закладати фундамент високих врожаїв, 
інтенсивних новітніх технологій, господарського ставлення до землі. 

 
Василь Бойчук 
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